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 Protokół nr 1/2018 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 

Powiatu i Przestrzegania Prawa 

które odbyło się w czwartek 29 listopada 2018 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie  

 

W posiedzeniu uczestniczyło 9 Radnych. Lista obecności Radnych stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu.  
 W obradach uczestniczyli także:  

 Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

 Pani Izabela Ratajczak – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie.  

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 

stwierdził wymagane quorum.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

 

2. Wybór zastępcy przewodniczącego komisji. 

 

3. Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Powiatu 

Śremskiego. 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata Powiatu 

Śremskiego do Związku Powiatów Polskich. 

 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie desygnowania przedstawicieli 

Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich.  

 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2018 rok.  

 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

 

9. Wolne głosy i wnioski.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do punktu dotyczącego wyboru 

zastępcy przewodniczącego komisji proponując na swojego zastępcę Radnego  

Emila Majsnera.  
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Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał czy Radny Emil Majsner wyraża 

zgodę. 

Radny Emil Majsner wyraził zgodę.  

Nie zgłoszono więcej propozycji. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa poddał pod głosowanie kandydaturę 

Radnego Emila Majsnera na zastępcę przewodniczącego komisji. Większością głosów 

(8 głosów za, 1 wstrzymał się) Radny Emil Majsner został wybrany na zastępcę 

przewodniczącego komisji budżetu, rozwoju gospodarczego powiatu i przestrzegania 

prawa. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do punktu porządku dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 

 

Pani Izabela Ratajczak – Kierownik Referatu SO przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (9 głosów za) projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu 

Powiatu Śremskiego. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała, że 

ustawa o pracownikach samorządowych art. 4 stanowi, że Starosta, Wicestarosta oraz 

pozostali członkowie Zarządu powiatu są zatrudniani w starostwie powiatowym na 

podstawie wyboru, jeżeli Statut Powiatu tak stanowi. Ponieważ jest planowane 

zatrudnienie jednego członka Zarządu konieczna jest zmiana statutu powiatu dokładnie 

art.110, który to zapis uwzględni właśnie możliwość zawarcia z członkiem Zarządu 

umowy. Dlatego konieczne jest podjęcie uchwały dotyczącej zmiany statutu.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

 

Radny Emil Majsner zapytał co powoduje konieczność zatrudnienia dodatkowej 

osoby w starostwie dodając, że nasz powiat nie jest dużym powiatem, a zasięgając 

opinii w Polsce na przykład powiat Olkuski w województwie małopolskim, który ma 

dwa razy większy budżet i mniejsze koszty nie zatrudnia dodatkowych osób. Dodał, że 

nie jest to normalny proceder. Dlatego chciałby się dowiedzieć co powoduje 

konieczność zatrudnienia dodatkowej osoby. Dalej zapytał czy jest już wybrana 

konkretna osoba na to stanowisko.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że jeżeli chodzi o praktykę 

powoływania etatowych członków Zarządu, jest to praktyka powszechna, dokładnie zna 

wszystkie powiaty w Wielkopolsce gdzie są zatrudniani etatowi członkowie Zarządu. 
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Uzasadnieniem Starosty jest to, że w poprzedniej kadencji również pełniąc funkcję 

Starosty dokładnie zanalizował potrzeby i obowiązki zarządu i doskonale wie, jak 

zorganizować sobie pracę aby we wszystkich uroczystościach powiat był 

reprezentowany, a jednocześnie nie zaniedbywać obowiązków w starostwie 

dotyczących prowadzenia jednostek. Powiedział, że będąc Starostą w poprzedniej 

kadencji bardzo dużo czasu pochłaniały mu spotkania służbowe jak i nadrabianie 

obowiązków w starostwie. Wspomniał też, że w tym roku nie był w stanie wykorzystać 

należnego urlopu wypoczynkowego, aby reprezentować powiat i pełnić obowiązki tak 

jak powinno się je pełnić. Dodał, że można było podejść do sprawy inaczej nie 

uczęszczając na spotkania służbowe i nie reprezentować naszego powiatu. Starosta 

powiedział, że nie rozwiązał tego problemu w poprzedniej kadencji, ponieważ nie 

chciał zwiększać kosztów Zarządu. Aktualnie sytuacja się zmieniła, ponieważ została 

zmniejszona pensja Starosty i Wicestarosty o kwotę 4.300 zł i dlatego w tej chwili te 

środki zostaną przesunięte na etatowego członka Zarządu do tego dochodzi dieta 

radnego dlatego powiat żadnych kosztów nie będzie zwiększać. Funkcję etatowego 

członka Zarządu pełnić będzie radny Janusz Taciak.  

 

Radny Tomasz Klaczyński zapytał o roczny koszt zatrudnienia etatowego członka 

Zarządu.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że na ten moment nie ma 

jeszcze angażu. 

 

Radny Tomasz Klaczyński poprosił o to, aby na jutrzejszej sesji Rady Powiatu 

otrzymał informację o rocznym koszcie zatrudnienia etatowego członka Zarządu oraz  

o ile zwiększą się wydatki na Zarząd Powiatu, w związku z podjęciem uchwały  

o zmianie Statutu Powiatu w tym zakresie.  

 

Wicestarosta Piotr Ruta poprosił radnego o to, aby troszkę uważniej słuchał co się 

mówi, ponieważ Starosta Śremski powiedział już, że nie będzie zwiększenia kosztów.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik dodała, że po zawarciu umowy i wyliczeniu 

wszystkich kosztów, składników wynagrodzenia zostanie ta informacja podana.  

 

Radny Tomasz Klaczyński ponownie poprosił o podanie na jutrzejszej sesji Rady 

Powiatu rocznego kosztu, który jest na tą chwilę przewidywany, ponieważ nie wie czy 

angaż będzie obejmował też dodatek funkcyjny dlatego pyta o roczny, a nie miesięczny 

koszt.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że umowa z panem Januszem 

Taciakiem zostanie zawarta po publikacji uchwały i uprawomocnieniu się, a nastąpi to 

w połowie grudnia. Po tym terminie Sekretarz jest, w stanie precyzyjnie przekazać tą 

informację. 

 

Radny Tomasz Klaczyński zapytał czy są jakieś pomysły, ustalenia  i  zamierzenia. 

Czy dopiero będziemy to ustalać jak uchwała „przejdzie”.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że już w swoim uzasadnieniu wyraził wolę 

jeżeli chodzi o wynagrodzenie etatowego członka Zarządu i wyraźnie powiedział, że 

koszty nie zostaną zwiększone, skoro nie zostaną one zwiększone to środki, które 
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zostały zmniejszone Staroście i Wicestaroście od lipca tego roku zostaną przesunięte na 

pensje etatowego członka Zarządu plus jego dieta.  

 

Wicestarosta Piotr Ruta powiedział, że na pytanie, które radny Tomasz Klaczyński 

zadał nie ma w tej chwili odpowiedzi, taką odpowiedź jak najbardziej może radny 

otrzymać ale dopiero w momencie kiedy zostanie podpisany angaż, ponieważ nikt nie 

zajmuje się przewidywaniem bo rozmowa będzie wyłącznie o faktach.  

 

Radny Tomasz Klaczyński poprosił o podanie zmniejszenia rocznego kosztu 

funkcjonowania Zarządu, chodzi o tą różnicę która na przyszły rok byłaby mniejsza 

gdyby nie było dodatkowego członka Zarządu, w porównaniu do tego jakby członek 

był. 

 

Radny Emil Majsner dodał, że zmniejszenie kosztów wynagrodzenia Starosty  

i Wicestarosty nie wynika z dobrej woli Panów tylko wynika z ustawy. Pieniądze, które 

ustawodawca zamierzał oszczędzić my ponownie wydajemy. To, że chcemy powołać 

dodatkowe stanowisko nie wiedząc jaki będzie tego koszt jest dziwne. Więc ten punkt 

powinien zostać przesunięty na czas kiedy będziemy znali realne koszty bo jak radni 

mają głosować nad czymś nie wiedząc jakie będą tego konsekwencje finansowe. Radny 

powiedział, że rozumie i docenia prace Starosty. Wie też, że Starosta pojawia się na 

wielu uroczystościach, aby reprezentować nasz powiat. Dodał, że mamy na przykład 

komisje oświaty, kultury, sportu i rekreacji gdzie na uroczystości z nią związane można 

by wydelegować przewodniczącego tej komisji. Radny nadal podtrzymuje swoją opinie 

i uważa, że powołanie etatowego członka Zarządu nie jest konieczne dla powiatu.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że na tej komisji nie rozmawiamy  

o zatrudnieniu i kosztach etatowego członka Zarządu tylko o zmianie Statutu Powiatu. 

Starosta odpowiedział na zadane pytanie mówiąc, że nie ma takiej możliwości aby 

zmuszać kogokolwiek na wyjazdy, na które on sam otrzymuje zaproszenie. Dalej 

powiedział, że może się posługiwać tylko Wicestarostą, który może pełnić zastępstwo 

na wszelkich uroczystościach, a nie może zmusić członka Zarządu, który działa 

społecznie, ponieważ wynika to z przepisów. Dodaje, że nie można posługiwać się i 

prosić przewodniczących komisji aby uczestniczyli w różnego rodzaju spotkaniach, na 

które Starosta otrzymuje mnóstwo zaproszeń. Starosta nie może nawet angażować 

Przewodniczącego Rady Powiatu aby był na jakimkolwiek spotkaniu, a to że się na to 

zgodzi to jest tylko i wyłącznie dobra wola. Dalej Starosta wyjaśnia, że pomimo 

uczestniczenia w spotkaniach pracę w Starostwie trzeba było nadrobić zostając po 

godzinach pracy, a będąc na stanowisku Starosty ma prawo układać pracę po swojemu. 

Starosta już przed wyborami powiedział, że jeżeli ponownie zostanie na stanowisku 

Starosty i nie będzie mógł po swojej myśli ułożyć pracy Zarządu to po prostu 

zrezygnuje z pełnienia tej funkcji, tym bardziej po zmniejszeniu kosztów 

wynagrodzenia. Starosta powiedział, że nie chodzi tu już o pieniądze, a o traktowanie 

funkcji samorządowców bo jest to upokarzające. 

  

Wicestarosta Piotr Ruta dodał, że pomysł z wysyłaniem nieetatowych członków 

Zarządu, Przewodniczących Komisji czy nawet Rady wiąże się niestety z wypłaceniem 

delegacji takiej osobie, a to zwiększa koszty budżetu, o które pan radny Emil Majsner  

i słusznie tak bardzo dba. 
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Radny Emil Majsner pyta czy jeżeli na jutrzejszej sesji wynik głosowania nad tym 

punktem będzie negatywny to pan Starosta zrezygnuje z funkcji. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że jeżeli wynik głosowania będzie 

negatywny to tak. 

 

Radni nie zabrali więcej głosów. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie większością głosów (6 głosów za, 2 przeciw, 1  

wstrzymujący) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Powiatu 

Śremskiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata 

Powiatu Śremskiego do Związku Powiatów Polskich. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (9 głosów za) projekt uchwały  

w sprawie desygnowania delegata Powiatu Śremskiego do Związku Powiatów Polskich. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie desygnowania przedstawicieli 

Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (9 głosów za) projektu uchwały w 

sprawie desygnowania przedstawicieli Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i 

Powiatów Polskich. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2018 

rok.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
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Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie większością głosów (7 głosów za, 2 

wstrzymujących) projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2018 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

  

Ad 8. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (9 głosów za) projektu uchwały  

w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 9. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radni nie zgłosili głosów i wniosków.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 

Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 935. 

 

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 


